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»مجمع انتخاباتي« فرصتي دوباره براي ژيمناستيك
پايان بحران يا آغاز چالشي جديد؟

ژيمناستيك ايران طي سال هاي 

دنيا حيدري
     گزارش

گذش�ته روز ه�اي س�خت و 
دشواري را پشت س�ر گذاشته 
است، آنچنان س�خت كه بدون اغراق مي توان از آن تحت 
عنوان روزهاي سياه ژيمناستيك ايران ياد كرد، آن هم در 
شرايطي كه در مسير پيش�رفت قابل توجهي قرار داشت؛ 
پيشرفتي كه علاوه بر نقره بازي هاي آسيايي، بعد از 60سال، 
اي�ران را صاحب س�هميه المپيك كرد؛ دش�وار ي هايي كه 
مي شد با پادرمياني مس�ئولان رده بالاي ورزش حل وفصل 
شود اما ورود آقايان مسئول به داستان ژيمناستيك نه تنها 
مشكلات آن را مرتفع نكرد كه به آن دامن هم زد، به طوري 
كه تا ماه ها ورزش�كاران اين رش�ته به دلي�ل لجاجت بين 
مس�ئولان از اعزام محروم بودند و ش�ايد اگ�ر كميته ملي 
المپي�ك و وزارت در آخرين تصميم گيري خ�ود براي حل 
مشكل ورزشكاران پا پيش نگذاش�ته بودند، امروز نه نقره 
بازي هاي آسيايي را در كارنامه اين رشته داشتيم و نه حتي 

سهميه المپيك پاريس را. 

اما حالا ش��ايد برگزاري انتخابات اين بار بتوان��د پاياني بر تمام 
حواشي اين رشته باشد، البته به شرط آنكه آقايان از تجربيات 

تلخ گذشته درس گرفته باش��ند و از تكرار آن بپرهيزند كه در 
غير اين صورت مثل گذشته آش همان  آش خواهد بود و كاسه 
همان كاس��ه. در واقع امروز براي خروج از سال ها بلاتكليفي و 
بي ثباتي، نياز به تدبير اس��ت و برگزاري انتخاباتي قانوني و به 
دور از هر گونه حاشيه. درست برخلاف مرتبه قبل كه استارت 
كار با حواشي بسيار همراه بود؛ حاشيه هايي كه متوليان ورزش 
جاي برچيدن بساطش به آن دامن زدند تا اين رشته را به سمت 

نابودي هدايت كنند. 
در واقع آنچه باعث شد ژيمناستيك ايران روز هاي تلخي را تجربه 
كند، اتفاقات و اشتباهات مديريتي بود كه به حواشي معمول و 
اختلاف نظرها دامن زد تا كار چنان بيخ پيدا كند كه اين رشته 
حتي س��ايه تعليق را هم بالاي س��ر خود ببيند، اما درست در 
چنين روزهايی بود كه الفتي توانست در پي اولين اقدام مثبت 
آقايان جهت حل وفصل مشكلات ژيمناستيك بعد از كسب نايب 
قهرماني در بازي هاي آسيايي هانگژو، سهميه المپيك پاريس را 

هم براي ايران به ارمغان آورد. 

داستان درس��ت از روزي شروع ش��د كه مهلت قانوني رياست 
اينچه درگاهي به پايان رس��يد و رئيس جدي��د بايد در مجمع 
انتخاباتي معرفي مي شد، اما بعد از گذشت زمان زيادي از ثبت نام 

كانديداها و در آس��تانه برگزاري انتخابات، طولاني شدن روند 
تأييد صلاحيت نفراتي چون حامد حقدادي، زهرا اينچه درگاهي، 
حبيب نوظهوري، خسروي و مقداد قلندرپور از سوي نهادهاي 
نظارتي حرف و حديث هاي بسياري را به وجود آورد، خصوصاً 
كه گفته مي شد در بين كانديداها، حقدادي كه اتفاقاً سرپرست 
فدراس��يون هم بود، مورد تأييد و حمايت وزارت ورزش است، 
البته ش��نيده ها حاكي از آن ب��ود اينچه درگاه��ي نيز يكي دو 
پرونده باز در نهادهاي نظارت��ي دارد، اما پرواضح بود پرونده اي 
كه به صدور حكم نرسيده، دليل ردصلاحيت نيست و بر كسي 
پوشيده نبود كه اگر اينچه درگاهي به هر دليل اجازه حضور در 
مجمع را پيدا نمي كرد، ورزش ايران، به خصوص ژيمناستيك 
بايد خود را مهياي واكنش تند فدراس��يون جهاني  مي كرد. در 
واقع به نظر مي رسيد معطلي اعلام صلاحيت يا عدم صلاحيت 
برخي  كانديداها نيز به خاطر پافشاري اينچه درگاهي براي حضور 
در انتخابات بود؛ دليلي كه برخي از مس��ئولان وزارت ورزش و 
كميته ملي المپيك را بر آن داش��ت با دعوت از اينچه درگاهي 
ب��ه كميته ملي المپي��ك، او را ب��ه انص��راف از انتخابات راضي 
كنند چراك��ه پرواضح بود، رئي��س قبلي ش��انس بالايي براي 
ادامه حضورش در فدراسيون ژيمناس��تيك دارد، اما تلاش ها 
نتوانس��ت اينچه درگاهي را به كناره گي��ري از انتخابات راضي 

كند و همين مس��ئله مهم ترين دليل براي ابطال انتخاباتي بود 
كه حقدادي توانس��ت در غياب رقبايي چ��ون اينچه درگاهي 
برنده آن باشد، البته در شرايطي كه بعد از ترك جلسه از سوی 
اينچه درگاهي، 24 نفر از اعضا نيز به نش��انه اعتراض مجمع را 
ترك كردند تا صلاحيت مجمع انتخاباتي زير سؤال رود، هرچند 
غيرقانوني بودن انتخابات و ابطال آن را مراجع ذي صلاح داخلي 
تأييد كردند، اما در واقع چاره  ديگ��ري جز اين نبود چراكه بعد 
از اعلام رياست حقدادي كه اينچه درگاهي حاضر نشد پسورد 
ايميل فدراسيون را در اختيار رئيس جديد بگذارد، فدراسيون 
جهاني نيز همچنان اينچه درگاهي را به عنوان رئيس مي شناخت 
نه حق دادي را. از سوي ديگر، يوس��ف طبا، نماينده فدراسيون 
جهاني كه در روز مجمع حضور داشت، گفته بود خوب و بدهاي 

جلسه را تماماً گزارش خواهد كرد. 

ش��ايد آنچه اينچه درگاهي را س��ر لج انداخت، اي��ن بود كه به 
گفته خودش روز مجمع متوجه ش��د نامش روي تخته نيست 
و زمان��ي كه پرس و ج��ود كرد، گفت��ه ش��د تأييد صلاحيت او 
هنوز نيامده اس��ت. در حالي كه اين قابل قبول نبود و بر آتش 
اختلافات دميد؛ آتش��ي كه دود آن به طور مستقيم به چشم 
ورزش��كاران رفت چراكه رئيس جديد ايميل فدراسيون و رمز 
آن را نداش��ت و همين مسئله باعث ش��ده بود شرايط ثبت نام 
ورزشكاران را نداش��ته باشد و تا ماه ها،  ورزش��كاران از حضور 
در مس��ابقات بين المللي محروم بودند، ام��ا در نهايت قبل از 
بازي هاي آسيايي هانگژو بود كه آتش اين اختلافات با پادرمياني 
كميته ملي المپيك و وزارت ورزش و همچنين ابطال انتخابات 
و كناره گيري حقدادي از س��متي كه داشت، كم شد و همين 
مسئله جواز حضور ملي پوشان ژيمناستيك در هانگژو را فراهم 
كرد تا بعد از سال ها، شاهد نايب قهرماني ژيمناستيك ايران در 
بازي هاي آسيايي باشيم؛ موفقيتي كه از سوی الفتي به دست 
آمد؛ ملي پوشي كه چندماه بعد نيز توانست ژيمناستيك را روانه 

المپيك پاريس كند. 
هرچند وعده هاي داده شده قبل از بازي هاي آسيايي آنطور كه 
بايد و شايد عملي نش��د، اما به نظر مي رسد ژيمناستيك ايران 
آماده خروج از بحران است چراكه دست آخر مسئولان تصميم 
به برگزاري دوب��اره انتخابات گرفتند؛ انتخاباتي كه قرار اس��ت 
24ارديبهشت ماه جهت روشن شدن تكليف ژيمناستيك ايران 
برگزار شود، هرچند به نظر مي رسد همچنان ايرادات اساسي به 
روند برگزاري انتخابات ژيمناس��تيك وارد است؛ انتخاباتي كه 
طبق حكم ديوان عدالت اداري ابطال شده بود و بايد از نو برگزار 
شود، يعني بر اساس قانون بايد نام نويس��ي از متقاضيان احزار 
پست رياست فدراسيون دوباره انجام ش��ود، اما گفته مي شود 
مجمع انتخاباتي جديد قرار است با همان سه فرد سابق برگزار 
شود و اين بدون شك شكل و شمايل قانوني ندارد و بايد ديد آيا 
بار ديگر اين رشته را به چالش مي كشد يا مشكلاتش را يك بار 

براي هميشه پايان خواهد بخشيد. 
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پرونده
بررسی حواشی ژيمناستيك 

در آستانه انتخابات

  نگاه

  نگاه کارشناسان در گفت و گو با »جوان« | شيوا نوروزی

اول تغيير نگاه مسئولان
بعد انتخاب درست

  فريدون حسن
بدون ترديد يكي از رش��ته هاي مهم و تأثيرگذار در ش��اخص رشد 
ورزش هر كشور رشته پايه و مادر ژيمناستيك است. بگذريم كه اين 
رشته در مسابقات مهمي چون المپيك و بازي هاي آسيايي چه تعداد 
مدال دارد اما مسئله مهم تر از اين تعداد مدال اين است كه كشورهاي 
صاحب عنوان و جايگاه در ورزش جهان با بهادادن به رشته هايي چون 
دووميداني و ژيمناستيك به عنوان ورزش هاي پايه و مادر هم  سطح 
آمادگي جسماني شهروندان خود را بالا مي برند و هم شاخص ورزش 

كشورشان را افزايش مي دهند. 
ناگفته پيداس��ت وقتي در كش��ور ما همه چيز به فوتبال تعلق دارد 
و حتي وقتي قرار اس��ت از مدال آوران المپيك و بازي هاي آسيايي 
تجليل به عمل آيد، رئيس فدراس��يون فوتبال كه حدود 50س��ال 
است رنگ المپيك به خود نديده و در بازي هاي آسيايي هم از سوی 
هنگ كنگ حذف ش��د، س��خنراني مي كند، بايد هم رشته اي چون 
ژيمناستيك با اين همه حاشيه و مشكل روبه رو باشد. ژيمناستيك با 
وجود تمام تلاش ها و زحماتي كه دست اندركاران آن متحمل شده 
و مي شوند بايد هم با حاشيه روبه رو باش��د، چون اولويت اول آقايان 
كت و شلوارپوش ورزش محسوب نمي شود. در چنين فضايي طبيعي 
است كه ش��اهد باشيم اين رش��ته پايه حدود سه س��ال در بدترين 
شرايط مديريتي به سر ببرد و مانند گوش��ت قرباني از اين دست به 

آن دست شود. 
فردا روز سرنوشت سازي براي ژيمناستيك ايران است؛ روزي كه قرار 
است رئيس جديد اين رشته انتخاب شود تا بتواند كشتي طوفان زده 
ژيمناستيك ايران را به ساحل آرامش برساند، البته نبايد از ياد برد كه 
قبل از اين انتخابات چيزي كه بايد در سطح كلان ورزش ايران تغيير 
يابد، نگاه مسئولان ورزش كشور از وزارت ورزش گرفته تا كميته ملي 
المپيك به رشته هايي چون ژيمناستيك است. بدون هيچ شكي تا 
وقتي نگاه حمايتي و توجه ويژه به اين رشته ها وجود نداشته باشد، 
حتي به ميدان آمدن مديران كاربلد و دلسوز هم نمي تواند دردي را دوا 

و شايد تنها به صورت مقطعي برخي مشكلات را حل وفصل كند. 
ژيمناستيك ايران با وجود تمام مشكلات ثابت كرده از چه ظرفيت 
بالايي براي كس��ب موفقيت در ميادين بين المللي برخوردار است. 
توجه داش��ته باش��يد كه اين موفقيت ها در حالي رق��م خورده كه 
فدراسيون ژيمناس��تيك در دوران بلاتكليفي به  سر مي برده و هيچ 
كس پاسخگوي اتفاقات رخ داده نبوده است، حالا در نظر بگيريد اين 
فدراسيون به آرامش برسد و بتواند برنامه ريزي مناسب و درستي براي 
آينده داشته باشد، به طور حتم با اين روند مي توان انتظار داشت از 
اين به بعد اخبار خوش بيشتري از موفقيت هاي اين رشته بشنويم و 
شاهد مدال آوري و افتخارآفريني بيشتر ورزشكاران اين رشته باشيم، 
البته تكرار اين نكته بسيار ضروري است كه موفقيت ورزش كشور و 
رشد و تعالي رشته هايي چون ژيمناستيك جداي از تمام تلاش هايي 
كه در مجموعه فدراسيون، تيم هاي ملي و باشگاهي صورت مي گيرد، 
به تغيير نوع نگاه مسئولان ورزش كشور بستگي دارد؛ نگاهي كه بايد 
المپيكي باش��د تا بتواند اين رش��ته ها را ببيند نه نگاهي كه همواره 
منتظر فرارس��يدن جام جهاني فوتبال است و س��فرهاي آنچناني 
براي گرفتن عكس هاي يادگاري. فردا براي ژيمناس��تيك ايران روز 
سرنوشت سازي است، به اميد اينكه اين رشته با انتخابي درست در 

مسير پيشرفت و توسعه قرار گيرد. 

انتخابات ژيمناس��تيك فردا برگزار مي ش��ود اما 
نمي توان حرف از گرمي تنور انتخابات زد چراكه 
برخ��ي نامزده��ا از تاكتيك تخريب ش��خصيت 
استفاده مي كنند و اين مسئله براي ژيمناستيك 
ايران بس��يار بد است. كسب س��هميه المپيك از 
س��وی مهدي الفتي يكي از افتخارات درخشان 
ژيمناس��تيك كش��ور محس��وب مي ش��ود ولي 
متأس��فانه برخي  براي ضربه زدن به نامزد رقيب 
و رسيدن به اهداف ش��ان به چند كشور نامه زده 
و به فدراس��يون جهاني ايميل ارس��ال كرده اند. 
مدعي شده اند سهميه الفتي تقلبي است! مگر چنين چيزي امكان دارد؟ با اين 
روش قصد برهم زدن انتخابات را دارند و حتي مي توان گفت منافع ملي كشور 
را نيز زير سؤال برده اند. خوشبختانه ش��رايط خوبي بر اين رشته حاكم است و 
ژيمناستيك از مسابقات عقب نماند. در ورزش حرفه اي نبايد سياسي كاري كرد 
و به فكر اصل ورزش بود. متأسفانه برخي نامزدها به جاي حرف زدن از افتخارات 
و كارهاي خودشان، به روش هاي ديگر متوسل ش��ده اند، حتي اعلام كرده اند 
وزارت به فلان نامزد گفته از انتخابات كنار بكش��د! معلوم نيس��ت چرا چنين 
صحبت هايي مطرح مي ش��ود و قصد دارند با اي��ن صحبت ها اعضاي مجمع را 
تحت  تأثير قرار دهند. در حالي كه توسل به چنين روش هايي بسيار زشت است، 
منتها وزارت ورزش ديدگاه مثبتي نسبت به ژيمناستيك دارد و حمايت لازم 
را از اين رشته داشته اند.  اي كاش وزارت با اين نامزدها برخورد كند. وقتي يك 
نفر اينگونه به خارج نامه مي زند، آيا نمي توان نام اين كار را جاسوسي گذاشت؟ 
در واقع س��عي مي كنند از ارتباطاتي كه قبلًا داوران با خارج داشتند استفاده 
كنند، با اين  حال فدراسيون جهاني ژيمناستيك، هرگز با چنين نامه هايي تحت 
 تأثير قرار نخواهد گرفت. نامزدي كه تنها سه چهار ماه مسئوليت فدراسيون را 
بر عهده داشت، بعد از موفقيت مهدي الفتي در آسيا 300ميليون تومان جايزه 
دريافت كرد. آنها بايد بدانند براي موفقيت ژيمناس��تيك چه كساني زحمت 
كشيده اند و مي توانس��تند اين جايزه را بين هيئت هاي استاني تقسيم كنند. 
نامه زدن به خ��ارج اين پيش زمين��ه را در عرصه بين الملل ايج��اد مي كند كه 
ژيمناستيك ايران دچار تشنج ش��ده و قصدشان به تعليق كشيدن فدراسيون 
و به چالش كشيدن ورزش كش��ور است، در حالي كه با اس��تفاده از ارتباطات 
بين المللي جلوي اين اتفاق را گرفته است تا مجمع انتخاباتي در آرامش انتخاب 
شود. سال گذشته مي توانستيم تيم را به يونيورسياد دانشجويان جهان اعزام 
كنيم اما به خاطر اختلافات حضور در اين رويداد مهم از دست رفت. از طرفي 
قبل از اين هم مي توانستيم سهميه المپيك را به دست بياوريم، قبل از مهدي 
الفتي كه سهميه گرفت، كيخا نيز مي توانس��ت به سهميه المپيك برسد، ولي 
به خاطر اختلافات داخلي، فدراسيون جهاني نسبت به ما بدبين شده بود. اين 
اصلًا خوب نيست. كسي بايد رئيس فدراسيون شود كه به ژيمناستيك اشراف 

كامل داشته و از جنس اين رشته باشد، او بايد درد رشته را بداند. هر چقدر به 
مسئولان بگوييم تجهيزات ژيمناس��تيك قديمي و فرسوده است، به نظرشان 
مي رسد همين امكانات كافي است، حتي از قيمت تجهيزات نيز آگاه نيستند، 
ولي رئيسي كه ژيمناستيك را بشناسد، اين مسائل را درك مي كند و مي داند 
از كجا بايد وس��ايل را تهيه كند. همچنين اين رئيس قوي ترين افراد را در بعد 
فني به كار خواهد گرفت و همه دست به دست هم خواهند داد تا پيشرفت لازم 
حاصل شود و به اهداف از پيش تعيين شده برسيم. فرسودگي تجهيزات موجود 
يكي از مهم ترين مشكلات ژيمناستيك است، به همين  خاطر وقتي بچه هاي ما 
به مسابقات بين المللي اعزام مي شوند، امكانات خارج از كشور براي شان جديد 
است، از رنگ گرفته تا جنس وسايل. اين مسئله باعث مي شود ژيمناست هاي ما 
در رقابت ها كمي سردرگم شوند و زمان مي برد تا با امكانات روز دنيا اخت شوند. 
ضعف تجهيزات بزرگ ترين معضل ماست. بايد اين مسئله جدي گرفته شود و 
با ثبات مديريتي و حمايت وزارت ورزش، شرايط ژيمناستيك قطعاً رفته رفته 

بهتر خواهد شد. همدلي هيئت هاي استاني و جامعه ژيمناستيك، اين رشته را 
به سرمنزل مقصود خواهد رساند. در همه خانواده ها اختلاف وجود دارد و اين 
مسئله انكارناپذير است، منتها اگر مشكل و اختلافي هم وجود دارد با صحبت 
و رايزني درون خانوادگي قابل حل شدن است. متأسفانه آنها كه از اين خانواده 
نيستند و وارد ژيمناستيك مي شوند، به مش��كلات دامن مي زنند و حواشي را 
دوچندان مي كنند. در غير اين صورت اگر كار دست اهالي ژيمناستيك باشد، 
خودشان به هر نحوي شده حواشي را مديريت و مشكلات را برطرف خواهند 
كرد. ش��ك نكنيد روزهاي خوبي پيش روي ما خواهد بود و شايد در بازي هاي 
المپيك نيز موفقيتي باورنكردني رقم بخورد. در اين صورت راه پيشرفت براي 
ديگر ژيمناست هاي ايراني بازخواهد شد تا در آس��يا و جهان بهترين نتايج را 
كسب كنند. قبل از سال1396 به دنبال حضور در رنكينگ جهاني بوديم و حالا 

ژيمناستيك ايران در آسيا و جهان جايگاهش را پيدا كرده است. 

بلاتكليفي سه ساله فدراسيون ژيمناستيك آسيب 
زيادي به اين رشته زده اس��ت. خوشبختانه با روي 
كار آمدن كيومرث هاش��مي به عنوان وزير ورزش، 
از دي ماه فدراس��يون به ثبات نسبي رسيده و براي 
نخستين بار در تاريخ ژيمناس��تيك ايران موفق به 
كسب سهميه بازي هاي المپيك ش��ده است. اين 
موفقيت ثابت مي كند ژيمناس��تيك كشورمان در 
رويدادهاي مهم خارجي افتخارآفريني می كند و اين 
افتخار براي ورزش ايران خواهد بود. ژيمناس��تيك 
نيازمن��د آرامش اس��ت و اميدواري��م در انتخابات 
پيش رو فدراسيون به ثبات لازم برسد تا روند رو به رشد ملي پوشان و مدال آوري 
آنها قطع نشود. پيشرفت هاي اخير بس��يار خوب بوده و حتي به فيناليست شدن 
مهدي الفتي در بازي هاي المپيك پاريس اميدوار هستيم. از آنجا كه در رنكينگ 
جزو دو نفر اول پرش خرك است، درصدي هم احتمال كسب مدال المپيك را دارد 
چراكه در اين رشته هر لحظه امكان دارد قهرمانان و مدال آوران هم از وسيله سقوط 
كنند. هيچ چيز قابل پيش بيني نيست و قطعاً اگر الفتي عملكرد هميشگي اش را 
داشته باشد، يكي از پنج شش نفر اول المپيك پاريس خواهد بود. هر اتفاقي ممكن 
است، بيفتد و هر ورزشكار فقط يك بار فرصت دارد حركتش را طي چند ثانيه به 
بهترين شكل اجرا كند. اين مس��ئله همزمان ريسك و زيبايي هاي ژيمناستيك 
را افزايش مي دهد. بزرگ ترين چالش ايجادش��ده در اثر عدم ثبات مديريتي در 
فدراسيون، اعزام هاي خارجي ملي پوش��ان بود. فرد منتخب اعضاي مجمع بايد 
بحث همگاني كردن ژيمناستيك و استعديابي  را در برنامه هاي اصلي قرار دهد. 
بعد از كسب سهميه المپيك، تعداد خانواده ژيمناستيك ايران با همگاني شدن 
مي تواند دوبرابر شود. در بين همين اعضاي جديد استعدادهايي وجود دارد كه چند 
سال آينده خوش خواهند درخشيد. ايراني ها استعداد موفقيت در ژيمناستيك را 
دارند، فقط قهرمانان، ورزشكاران و مربيان مان به حمايت هاي بيشتر نياز دارند. 
اميدواريم رئيس جديد همزمان به بحث قهرماني و همگاني توجه ويژه داش��ته 
باشد. جمع كردن خانواده ژيمناستيك كنار هم و كاهش حواشي نيز بايد مدنظر 
قرار گيرد تا همه باهم براي موفقيت اين رشته تلاش كنيم. متأسفانه مطلع شدم 
برخي افراد از داخل به خارج ايميل زده و از سهميه المپيك الفتي ايراد گرفته اند! 
اين كار اصلًا خوب نيست. المپيكي شدن الفتي چه آسيبي به شما مي زند. طرح 
اين موضوع باعث شده اس��ت خارجي ها به ما بخندند. وقتي فدراسيون جهاني 
ژيمناستيك اسامي المپيكي ها را اعلام مي كند، يعني همه بررسي ها انجام و كار 
تمام شده است. تيري در تاريكي انداخته و تلاش مي كنند به ژيمناستيك ضربه 
بزنند. اين افراد جاسوس هاي ورزش هستند. در هر رشته اي ممكن است عده اي 
مخالف و عده اي موافق باشند. نمي توان همه را راضي نگه داشت و برخي  هم دنبال 
سهم خواهي هستند، منتها كساني بايد دنبال سهم باشند كه بتوانند به اين رشته 
كمك كنند. آنها كه اين توانايي را ندارند، خودش��ان بايد عقب بنشينند و اجازه 

دهند ديگران مسئوليت را بر عهده بگيرند. رياست فدراسيون جايگاه كسب تجربه 
نيست. كسي بايد رئيس شود كه هم مدير باشد و هم توانمند. رئيس فدراسيون 
جايگاه بين المللي و با نسل هاي جوان و پايه سروكار دارد و تصميماتش سيستم 
ورزش را تغيير مي دهد. رئيس فدراسيون نمي تواند سليقه اي عمل كند بلكه بايد 
با تفكر پخته و حرفه اي پيش برود. اگر قرار باش��د چهار سال زمان صرف آزمون 
و خطا و كسب تجربه شود، به از بين رفتن يك رش��ته منجر خواهد شد. بودجه 
وزارت ورزش محدود است و كسي بايد رئيس فدراسيون  شود كه بتواند از منابع 
مالي ديگر براي ژيمناستيك استفاده كند. اگر فقط روي بودجه مصوب حساب 
شود، نهايتاً طي يك سال مي توان دو اعزام خارجي داشت، البته ساير رشته ها نيز 
اين شرايط را دارند و بودجه وزارت كفاف آنها را نمي دهد. در نتيجه افرادي بايد 
براي تصدي پست رياست پيشقدم شوند كه توانايي جذب اسپانسر داشته باشند 
و صرفاً دست شان در جيب وزارت ورزش نباش��د تا بتوانند اعزام هاي خارجي را 
انجام دهند. در چند ماه گذشته پس از بازگشت خانم اينچه درگاهي، ملي پوشان 

به چهار مسابقه كسب سهميه اعزام شده اند، تيم ترامپولين مسابقات هنگ كنگ 
را درپيش دارد و تيم ژيمناس��تيك هنري براي كسب سهميه در شش وسيله به 
مسابقات ازبكس��تان اعزام خواهد ش��د. حضور در رويدادهاي بين المللي هزينه 
 زيادي روي دست فدراسيون مي گذارد و براي اعزام هاي اخير بيش از 10ميليارد 
تومان هزينه شده است، در حالي كه كل بودجه يك ساله فدراسيون ژيمناستيك 
10ميليارد است و شايد 9ميليارد آن تخصيص پيدا كند، به  همين خاطر بايد از 
منابع ديگر نيز بهره گرفت تا بتوان برنامه ه��ا را اجرايي كرد. وزارت و كميته ملي 
المپيك حمايت هاي لازم را از ژيمناستيك داشته و بودجه اين رشته افزايش پيدا 
كرده است. خدا را شكر كه استقلال و پرس��پوليس هم خصوصی  شدند و دست 
وزارت از نظر بودجه باز شده اس��ت. اميدواريم بودجه س��رخابي ها صرف ديگر 
رشته ها ش��ود. همچنين وزارت و كميته تمام تلاش شان را می كنند تا انتخابات 

بدون حاشيه برگزار شود. 
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